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Projekt 

Protokół NR XLVIII/2023 

z obrad XLVIII sesji Rady Gminy Bądkowo 

z dnia 13 lipca  2023 roku 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 13:00, zakończono o godzinie 14:40 

Uchwalony porządek obrad XLVIII sesji Rady Gminy Bądkowo: 

1. Otwarcie XLVIII sesji Rady Gminy Bądkowo i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta Gminy Bądkowo w okresie między sesjami. 

4. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bądkowo na  rok 2023 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

5. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Bądkowo oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

a) dyskusja, 

b) podjęcie. 

6. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie w sprawie trybu i sposobu powoływania 

oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Bądkowo 

a) dyskusja,  

b) podjęcie uchwały. 

7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie w sprawie przekazania do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego  

w Aleksandrowie Kujawskim 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 
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8.Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Bądkowo 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie obrad XLVIII sesji Rady Gminy Bądkowo. 

 

Zestawienie podjętych uchwał 

 Uchwała nr XLVIII/356/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Bądkowo 

na rok 2023 

 Uchwała nr XLVIII/357/2023 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Bądkowo oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków 

 Uchwała nr XLVIII/358/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Bądkowo 

 Uchwała nr XLVIII/359/2023 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego w Aleksandrowie 

Kujawskim 

 Uchwała nr XLVIII/360/2023 w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Bądkowo. 

W sesji uczestniczyli radni i sołtysi według listy obecności. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

W posiedzeniu sesji uczestniczyli również zaproszeni goście według listy obecności – załącznik 

nr 3 do protokołu.  

Ad.1 

Przewodnicząca Rady Gminy Bądkowo Pani Elżbieta Figas dokonała otwarcia XLVIII sesji 

Rady Gminy Bądkowo i przywitała wszystkich obecnych radnych, Sekretarza Gminy, 

Skarbnika Gminy, radcę prawnego Urzędu Gminy w Bądkowie, dyrektora szkoły, sołtysów, 
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pracowników obsługujących sesję, obecnych gości a także wszystkich oglądających transmisję 

sesji.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych z prośbą o zalogowanie się na 

urządzeniach w celu sprawdzenia obecności, po czym stwierdziła, że ustawowy skład rady 

wynosi 15 osób, obecnych jest 11 radnych, co stanowi pełne quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji. 

Ad. 2 

Uwag do porządku obrad nie było.  

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 3 

Wójt Gminy przedstawił informację z działalności Wójta Gminy Bądkowo w okresie między 

sesjami.  

Na obrady sesji o godzinie 13:20 dołączył radny Pan Marek Jankowski  - obecnych 12 radnych. 

Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

Ad. 4 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Bądkowo na rok 2023 i otworzyła dyskusję nad przedstawionym projektem 

uchwały. 

Ad. a) 

Dyskusji nie było. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na rok 2023. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych,  

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się” nie było  – uchwała została podjęta.  
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Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia UCHWAŁY NR XLVIII/356/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 13 lipca 2023 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na 

rok 2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Bądkowo oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków i otworzyła dyskusję nad przedstawionym 

projektem uchwały. 

Ad. a) 

Dyskusji nie było. 

Ad. b)  

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w  sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Bądkowo oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych,  

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się” nie było  – uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia UCHWAŁY NR XLVIII/357/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 13 lipca 2023 roku w sprawie zmian w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Bądkowo oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 6 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Bądkowo 

i otworzyła dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

Ad. a) 

Dyskusji nie było. 

Ad. b) 
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Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie trybu i 

sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie 

Bądkowo. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych,  

głosów „przeciwnych” nie było i głosów „wstrzymujących się” nie było   – uchwała została 

podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia UCHWAŁY NR XLVIII/338/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 13 lipca  2023 roku w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Bądkowo stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Ad. 7 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego  Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego w 

Aleksandrowie Kujawskim i otworzyła dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

Ad. a) 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, ponieważ sołtysi mogą 

nie wiedzieć o co chodzi a radnym temat jest znany i omawiany była na posiedzeniu komisji. 

Radca prawny Urzędu Gminy w Bądkowie wyjaśnił, że nie jest to jakaś straszna rzecz, po 

prostu prokuratorzy w ramach swojej działalności zajmują się nie tylko prawem cywilnym, 

rodzinnym ale również działalnością mającą na celu szeroko pojętą obronę praworządności i  

do nich należy ochrona praw rodzinnych, cywilnych, pracowniczych a także m.in. 

administracyjnych. Radca prawny oznajmił, że  doświadczenia wie, że prokuratorzy jak i każdy 

urzędnik statystycznie muszą wyrobić określoną ilość spraw. Sprawy są powielane przez 

poszczególnych prokuratorów i prowadzone według określnego wzorca i ta sprawa do tego 

również należy. Identyczna skarga złożona przez Prokuratora Aleksandrowskiego dotyczy 

uchwały w Nieszawie i została złożona do wielu gmin w województwie Kujawsko – 

Pomorskim. Skarga ta dotyczy sytuacji w której inaczej jest interpretowana po ponad 30 latach 

istnienia samorządu niż do tej pory. Organ nadzoru wojewody nie odnosił się pozytywnie do 

zarzutu podstawowego tej skargi jakim jest nieumieszczenie w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego przedmiotowej uchwały. Według opinii radcy organ 

nadzoru słusznie twierdził , że nie jest to akt prawa miejscowego i nie musi publikowany. Tym 
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czasem Prokurator ma odmienne stanowisko. Wojewódzki Sąd Administracyjny w 

Bydgoszczy, któremu jawnie podlegamy podejmuje rozstrzygnięcia o charakterze innym niż 

do tej pory. Radca prawny Pan Tomasz Rolirad poinformował, że poprosił Wójta Gminy, aby 

Rada Gminy w Bądkowie podjęła uchwałę o skierowaniu tej skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Sprawa stanie przed Sądem Administracyjnym rozpoznana. Jeśli Sąd 

Administracyjny uzna, że nasza argumentacja, którą dołączymy do uzasadnienia przekazania 

skargi, wyjaśniając dlaczego skarga prokuratorska nie powinna zostać uwzględniona i Sąd 

Administracyjny tak rozstrzygnie wówczas sprawa jest jasna, natomiast jeżeli rozstrzygnie 

inaczej, wtedy będziemy musieli podjąć uchwałę na nowo i opublikować w dzienniku 

urzędowym. Zdaniem Radcy prawnego nie ma obowiązku zwrotu pieniędzy przez radnych i 

radni nie muszą się tym martwić a kwestia publikacji uchwały w dzienniku urzędowym, czy 

też, jest dyskusyjna, dlatego koniecznym jest przekazać sprawę skargi do WSA w Bydgoszczy 

uchwałą Rady Gminy Bądkowo. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

przekazania do Wojewódzkiego  Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi Prokuratora 

Rejonowego w Aleksandrowie Kujawskim. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych,  

głosów „przeciwnych” nie było, głosów „wstrzymujących się” nie było   – uchwała została 

podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia UCHWAŁY NR XLVIII/359/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 13 lipca 2023 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego w Aleksandrowie 

Kujawskim stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 8 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta 

Gminy Bądkowo i otworzyła dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

Ad. a) 

Radna Pani Ewa Lewandowska stwierdziła, że jest zaskoczona propozycją podwyżki dla Pana 

Wójta zwłaszcza w tak krótkim czasie przed wyborami samorządowymi, co w jakiś sposób 

może zaszkodzić wójtowi. 
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Radna przypomniała, że pierwszym punktem programu wójta było obniżenie pensji wójta do 

czego rada gminy się przyczyniła w pierwszym roku urzędowania. W następnych latach było 

pięć podwyżek dla wójta, gdzie ostatnia miała miejsce w listopadzie 2021 roku i pensja wzrosła 

z kwoty 10 180,00zł do kwoty 15 576,00zł. Podwyżka spowodowana była zmianami ustawy 

samorządowej i Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 roku. W opinii 

radnej była to bardzo znacząca podwyżka i nawiązując do uzasadnienia uchwały w sprawie 

inflacji to poprzednia podwyżka rozwiązała sprawę na kila lat. W opinii radnej Pani Ewy 

Lewandowskiej uchwała w tej chwili nie powinna być podejmowana. 

Radny Pan Marek Jankowski oznajmił, że osiem lat wstecz, kiedy wójt obejmował urząd 

obniżono pensję wójtowi i t było na jego wniosek a dzisiejsza uchwała o podwyżce pensji dla 

wójta jest w imieniu rady, dlatego wypowiedź radnej Pani Ewy Lewandowskiej nie jest wiążąca 

z tym co mówiła. Radny zaznaczył, że wójt nie wnioskował o podwyżkę. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Kobusiński wyjaśnił nawiązując do 

przedstawionego uzasadnienia do projektu uchwały, że wzrasta pensja minimalna dla 

pracowników, później są wyliczane według tego podwyżki dla innych pracowników, natomiast 

pensja dla wójta stoi w miejscu i nie jest tak że podwyższamy pensję tylko wyrównujemy to co 

wzrosło. Wiceprzewodniczący Rady w swojej wypowiedzi, zaznaczył, że zostały nawet 

zwiększone świadczenia od państwa  na dzieci z 500 plus na 800plus i nikt tu niczego nie 

zarzuca. 

Radna Pani Ewa Lewandowska przyznała, że owszem wzrosło minimalne wynagrodzenie za 

pracę, jednak nie minęło półtora roku a my podwyższamy pensję, wówczas wzrosła pensja dla 

wójta o ponad 5 400zł i w opinii radnej podwyżka ta powinna wystarczyć na jakiś czas i 

problem inflacji w jakiś sposób to zaspokoiło. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że rada gminy innej podwyżki dać nie mogła, ponieważ było to 

minimalne widełki, jakie zostały określone przez Radę Ministrów. Sąsiednie gminy już w 

listopadzie 2021 roku ustalały pensje wójta praktycznie na maksymalnych stawkach. 

Radny Pan Roman Ciesielki stwierdził w swojej wypowiedzi, ze wynik wynagrodzenia jest 

efektem pracy i jednak jest tu duży ukłon w kierunku Pana Wójta, gdyż pozyskuje mnóstwo 

środków zewnętrznych, gmina pięknieje, budynki są modernizowane i to jest takim symbolem 

podziękowania za jego pracę i zespołu pracowników. 
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Radny Pan Ryszard Wiśniewski poparł wypowiedź radnego Pana Romana Ciesielskiego i 

stwierdził, że rzeczywiście widać jak nasza  gmina pięknieje. 

Radna Pani Ewa Lewandowska w swojej wypowiedzi oznajmiła, że również tak uważa, że 

nasza gmina pięknieje,  jest robionych bardzo dużo inwestycji ale uważa, że wynagrodzenie 

dotychczasowe jest wystarczające. 

Ad. b)  

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

wynagrodzenia Wójta Gminy Bądkowo 

W głosowaniu udział brało 12 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  

głosów „przeciwnych” nie było, 1 głos „wstrzymujący się”– uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia UCHWAŁY NR XLVIII/360/2023 sprawie 

wynagrodzenia Wójta Gminy Bądkowo stanowi  załącznik nr 9 do protokołu. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że istotnie kiedy został wójtem pensja została obniżona na jego wniosek 

a ostatnia podwyżka nie była efektem i zasługą rady gminy tylko było to minimalne 

wynagrodzenie jakie otrzymał. Wójt Gminy podziękował za podwyższenie wynagrodzenia  

i zdeklarował, że postara się nie zawieść i intensywnie pracować na rzecz naszych 

mieszkańców. 

Ad. 9 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Kobusiński  zwrócił się do radnych powiatowych 

o to, aby zainteresowali się stanem dróg powiatowych w Gminie Bądkowo, które są w 

katastrofalnym stanie. Kilka pism w tej sprawie zostało już wysłanych, jednak w opinii radnego 

należałoby się zainteresować, ponieważ na terenie Gminy Bądkowo są drogi powiatowe i są 

radni powiatowi z tego okręgu wyborczego. Pan Piotr Kobusiński zaproponował, że jako radni 

możemy się zebrać i  pokazać te drogi. Wiceprzewodniczący Rady Gminy wspomniał, że 

mówiono coś o remoncie drogi powiatowej w Słupach Dużych, ale potwierdzonej informacji 

jeszcze nie mamy. Wiceprzewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych powiatowych, 

aby zaszczycili nas swoją obecnością i wykonywać w końcu swoje obowiązki również 

względem Gminy Bądkowo. 

Radny Pan Roman Ciesielski stwierdził, że nie długo będą wybory i na pewno radni się pojawią. 
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Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że uwagi te są bardzo słuszne i my jako radni pod 

tym się podpisujemy. 

Radna Pani Ewa Lewandowska oznajmiła, że też  kilkukrotnie apelowała do Pana Wójta w 

sprawie dróg powiatowych i wójt występował z pismami do Starostwa Powiatowego, Zarządu 

Dróg Powiatowych. Dziury są łatane ale to kwestia miesiąca i znowu są dziury dlatego popiera 

stanowisko Pana Piotra Kobusińskiego. 

Radny Pan Marek Jankowski zaproponował, aby zaprosić Przewodniczącego Rady Powiatu ze 

sprawozdaniem obejmującym ile dróg w danej gminie zostało zrobionych. 

Radna Pani Ewa Lewandowska poinformowała, że na ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji 

rady również był poruszany temat dróg powiatowych i z tego co wie to zostało wysłane pismo. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że Prezydent rzeczypospolitej nadał jej złoty medal za 

długoletnią służbę. Skarbnik Gminy przyznała, że jest szczęśliwa z tego powodu. Wniosek o 

nadanie medalu został złożony przez Pana Wójta – Ryszarda Stępkowskiego a uzasadnienie do 

wniosku napisał Sekretarz Gminy – Jarosław Marchwiński, za co Skarbnik Gminy 

podziękowała. Skarbnik Gminy w swojej wypowiedzi podziękowała radnym, z którymi od 

wielu lat współpracuje  a także Św. Panu Andrzejowi Woźniakowi, który w zasadzie zmusił do 

tego, aby została główną księgową, Pani Halinie Adamczyk, która była pierwszą szefową. 

Skarbnik Gminy oznajmiła, że na dowód tego, że gmina dobrze pracuje jest wystąpienie 

pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej w którym są właściwie cztery zalecenia 

dotyczące błędnej pozycji księgowania. Protokół pokontrolny jest dostępny w biurze Skarbnika 

Gminy i każdy z radnych może się z nim zapoznać. 

Przewodnicząca Rady Gminy Bądkowo wraz z Wiceprzewodniczącym rady Gminy złożyli 

gratulacje Skarbnikowi Gminy – Pani Aleksandrze Hofman za uzyskany medal. 

Sołtys wsi Pani Wanda Danielewska w związku ze zbliżającymi się dożynkami gminnymi 

oznajmiła, że panie z poszczególnych kół gospodyń wiejskich z terenu naszej gminy nie będą 

brały udziału w tegorocznych dożynkach, ponieważ dotacja przyznana przez radnych była jaka 

była, dlatego o swojej decyzji powiadomiły Przewodniczącą Rady Gminy Bądkowo, Wójta 

Gminy i Panią z Gminnego Ośrodka Kultury w Bądkowie. 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że radnym sprawa była przedstawiana i 

przedmiotowe pismo również. 
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Radna Pani Ewa Lewandowska oznajmiła, że była tym zdziwiona, ponieważ to nie radni 

podejmowali uchwałę w sprawie kwoty dotacji dla kół gospodyń. Dofinansowanie w latach 

ubiegłych rzeczywiście było dużo wyższe i dlatego jako radna stoi po stronie kół gospodyń, 

gdyż kwota w tym roku na ten cel była faktycznie śmieszna. Radna wyraziła nadzieję, że jeszcze 

w budżecie znajdą się środki na działalność kół gospodyń wiejskich właśnie po to, aby mogły 

uczestniczyć i reprezentować w piknikach, czy dożynkach. Według wiedzy radnej nie 

wszystkie koła gospodyń wiejskich wystąpiły do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa o dofinansowanie. Radna uważa, że Pan Wójt powinien bardziej się postarać o 

współpracę z tymi kołami. 

Radny Pan Roman Ciesielski oznajmił, że rozmawiał z Wójtem Gminy o tym problemie i Wójt 

Gminy powiedział, ze jest to kwota elastyczna i być może będzie podwyższona, dlatego radny 

zwrócił się do Pań, aby nie zrażały się, ponieważ są i zawsze były mile widziane a kwota ta na 

pewno się zmieni, bo rada gminy to tego wniosku za pewne się przychyli, a Skarbnik Gminy 

wygospodaruje te środki. 

Skarbnik Gminy w swojej wypowiedzi oznajmiła, że faktycznie, jeśli chodzi o pieniądze dla 

kół gospodyń wiejskich, to sa to środki w ramach dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury w 

Bądkowie. Dotacja dla tej jednostki na 2023 była podwyższona o wskaźnik inflacji. W 

pierwszym rozdaniu dyrektor jednostki ustaliła takie środki i w tym budżecie nie były 

zabezpieczone środki na dożynki, natomiast na ubiegłej sesji została podjęta uchwała, gdzie 

zostały zabezpieczone pieniądze na dożynki gminne w kwocie 54 000,00zł. w tym na 

dofinansowanie dożynek gminnych i kół gospodyń wiejskich. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że 

problemem były pieniądze oraz sposób ich wydatkowania. Środki te można wydatkować na 

organizację imprez jakiś w plenerze, pokaz kulinarnych nie można ich wydatkować na 

konsumpcje, co stało się modne  jest to zabronione. Skarbnik Gmin przyznała, że jest jej 

przykro, że nie bierze się pod uwagę kosztów autobusu w ramach dowozu, kierowcy, czy inne 

koszty jakie ponosi gmina. Ponadto Skarbnik Gminy stwierdziła, że jest to bardzo przykre 

słuchać, że po tylu latach dobrej współpracy, wielu dofinansować takie jest stanowisko kół 

gospodyń wiejskich. 

Wójt Gminy poinformował, że część kół gospodyń wiejskich z terenu gmin jest bardzo 

zadowolonych z uzyskanego dofinansowania w kwocie 9 000,00zł. - 10 000,00zł. i wręcz 

zastanawiają się jak te środki wydać. Wójt Gminy stwierdził, ze środki zarezerwowane na 

dożynki nie zostały jeszcze w najmniejszym stopniu wykorzystane. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy  oznajmił, że środki nie zostały jeszcze wykorzystane, 

ponieważ panie z kół gospodyń wiejskich z tego zrezygnowały. Pan Piotr Kobusiński przyznał, 

że dotychczas środki te kolokwialnie mówiąc były „przejadane”. Ponadto koła otrzymują 

dotacje i są one znaczone i nie na wszystkie cele mogę być przekazane. Pan Piotr Kobusiński 

wyraził nadzieję, że nie jest to ostateczne stanowisko Pań z KGW i jeszcze przemyślą swoją 

decyzję i zaszczycą nas swoją obecność na dożynkach, ponieważ zawsze to pięknie wygląda, 

gdy uczestniczą w korowodzie dożynkowym. 

Sołtys wsi Pani Wanda Danielewska zdeklarowała, że przekaże te informacje a dziś nic nie 

obiecuje. 

Radny Pan Adrian Hyży zwrócił się do Wójta Gminy z następującymi pytaniami dot: 

1)  Kosze przy ulicy Wojska Polskiego i Sienkiewicza  oraz wymiana uszkodzonej trylinki. 

Sprawa była poruszana na ubiegłej sesji. Kiedy planuje Wójt to zrobić?. 

2) Dofinansowanie naszego parku gminnego w Bądkowie. Czy wiadomo coś na ten 

temat?. 

3) Ulica Wojska Polskiego – modernizacja chodników, jaka jest wiedza Wójta Gminy na 

ten temat?. 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na zadane pytania: 

Ulica Wojska Polskiego w Bądkowie – w dniu 5 lipca br. Zarząd Dróg Wojewódzkich Oddział 

Włocławek przeprowadził przetarg na wykonanie tej inwestycji. Umowa została niezmieniona, 

czyli ze strony Urzędu Gminy w Bądkowie zakupiona zostaje kostka bukowa a ze strony 

Zarządu Dróg Wojewódzkich wykonanie, w tym wymiana starych płytek, wymiana obrzeży i 

krawężników. Dyrektor ZDW obiecał, że prace rozpoczną się w sierpniu. 

Park gminny – nie mamy oficjalnej odpowiedzi i czekamy za ogłoszeniem wyników, ponieważ 

wnioski z urzędu zostały złożone  w ramach Programu Polski Ład na zabytki. 

Kosze na śmieci na ulicę Wojska Polskiego na pewno będzie trzeba zakupić w momencie kiedy 

będą nowe chodniki. 

Trylinki niezwłocznie zostanie uzupełniona. 

Prezes Producentów Trzody Chlewnej „Bądkowo” w Bądkowie poinformował, że w dniu 

dzisiejszym składa podanie do Wójta Gminy Bądkowo oraz Przewodniczącej Rady Gminy 
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Bądkowo o umorzenie w całości podatku od nieruchomości w Bądkówku za 2024 rok. Prezes 

stowarzyszenia odczytał przedmiotowe podanie wraz z uzasadnieniem. Umorzenie podatku jest 

w prerogatywie wójta, ponadto nie można umorzyć podatku do przodu, tylko po  

Wójt Gminy odniósł się do przedmiotowego pisma i wyjaśnił, że w kwestiach formalnych 

umorzenie podatku jest w wyłączną prerogatywą wójta i nie potrzebne jest podanie do 

Przewodniczącej Rady Gminy. Umorzenia podatku nie można dokonać „do przodu’ a tylko i 

wyłącznie umorzyć można podatek zaległy  i decydują o tym czynniki formalno - prawne. Wójt 

stwierdził, że z tego wynika, że o remoncie budynku wiedzieli wszyscy oprócz Pana. 

Radna Pani Ewa Lewandowska stwierdziła, że nie wie jak wygląda umowa pomiędzy urzędem 

gminy a stowarzyszeniem, a jeśli była to umowa na czas nieokreślony to jak wygląda sprawa 

lokalu. Zdaniem radnej w takiej sytuacji urząd powinien dostosować bądź przekazać jakiś lokal 

zastępczy. 

Wójt Gminy oznajmił, że stowarzyszenie to nie organizacja charytatywna działająca na rzecz 

dobra wspólnego, tylko osiąga  zyski. Ponadto wszyscy wiedzieli o remoncie budynku poza 

rzekomo stowarzyszeniem. Wójt Gminy Pan Ryszard Stępkowski oznajmił, ze nie rozumie 

skąd to rozżalenie i sprawę uznaje za zamkniętą. 

Radny Pan Roman Ciesielski oznajmił, że większość z nas jest członkami tego stowarzyszenia 

i jako rada robiliśmy duże ukłony w stronę stowarzyszenia. Na początku współpraca układała 

się bardzo dobrze i nawet częściowo zwolnieni byli z czynszu. Ponadto stowarzyszenie 

pozyskiwało środki i wybudowało swój obiekt, dlatego w opinii radnego nie ma takiej potrzeby 

abyśmy my jako gmina zapewniali lokal zastępczy. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że stowarzyszenie przez okres powyżej roku nie płaciło 

czynszu w ramach wyremontowania pomieszczeń i dostosowania do własnych potrzeb. 

Radna Pani Ewa Lewandowska stwierdziła, że w jej opinii problem wynika ze zbyt późnego 

wystosowania pisma do stowarzyszenia i jest to główna przyczyna tego konfliktu. 

Radna Pani Ewa Lewandowska zwróciła się z pytaniem, czy naprawdę gmina nie powinna 

zapewnić lokalu? 

Radca prawny Urzędu Gminy w Bądkowie  Pan Tomasz Rolirad stwierdził ze ta dyskusja na 

dzisiejszej sesji jest bezcelowa, ponieważ wszystkie elementu wniosku czy zarzutów 

postawionych przez obecnego Pana nie są przedmiotem obrad sesji ani komisji rady tylko 

należą do organu wykonawczego gminy – czyli wójta. Jeśli sprawa zostanie opatrzona jakąś 
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datą, trafi wówczas do wójta a do radcy prawnego a wtedy ocenimy, czy wniosek jest 

uzasadniony. Sprawa ta nie powinna być procedowana na sesji, ponieważ nie jest kompetencją 

rady gminy. 

 

Wobec zrealizowanego porządku obrad o godzinie 14:40 Przewodnicząca Rady Gminy 

Bądkowo zamknęła obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Bądkowo. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządził:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 












